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Stratégies d’enseignement 
Suggère des activités interactives pour enseigner [matière, sujet] à [niveau scolaire]. 
 
Suggère des stratégies efficaces pour enseigner [matière, sujet] à [niveau scolaire]. 
 
Quels sont les moyens créatifs d’enseigner [matière, sujet] à [niveau scolaire]? 
 
Quelles sont les stratégies pour enseigner la pensée critique dans un cours de [niveau scolaire 
ou la matière]? 
 
Quels sont les moyens d’enseigner [matière, sujet] à [niveau scolaire] de manière plus 
percutante et interactive? 
 
Suggère des jeux ou des activités pour aider les élèves de [niveau scolaire] à apprendre 
[matière, sujet]. 
 
Je prépare une leçon sur [sujet précis] pour [niveau scolaire]. Quels sont les moyens efficaces 
de différencier l’enseignement pour les élèves ayant des besoins d’apprentissage divers?  
 
Je souhaite animer une discussion sur [sujet]. Quels sont les moyens de discussion que je peux 
utiliser pour impliquer les élèves de [niveau scolaire] et m’assurer qu’ils ont tous la possibilité de 
partager leurs idées? 
 
Donne des exemples d’activités d’apprentissage basées sur des projets pour [niveau scolaire 
ou la matière] qui sont conformes aux normes de bases communes en matière d’enseignement 
au Québec. 
 
Comment puis-je intégrer la compétence culturelle dans mon programme d’études [matière ou 
le niveau scolaire]? 
 
Donne quelques exemples de sujets de discussion pour promouvoir la pensée critique dans le 
cours de [le niveau scolaire ou la matière]. 
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Comment puis-je intégrer l’apprentissage socioémotionnel dans mon cours de [la matière ou le 
niveau scolaire]? 
 
Comment puis-je utiliser l’apprentissage fondé sur la recherche pour améliorer mon programme 
d’études sur [la matière]? 
 
Quels sont les moyens d’aider les élèves (ou étudiants) à développer des compétences en 
matière de résolution de problèmes dans le cours de [niveau scolaire ou la matière]? 
 
Donne quelques conseils pour intégrer l’apprentissage par projet dans le cours de [la matière et 
le niveau scolaire]. 
 
Quelles sont les stratégies efficaces pour enseigner [insérer une compétence ou un concept 
précis] aux élèves de [niveau scolaire] qui rencontrent des difficultés dans ce domaine? 
 
Donne des exemples d’applications concrètes de [insérer un sujet ou une matière précise] que 
je pourrais utiliser pour rendre mon cours plus pertinent et plus important pour mes élèves (ou 
étudiants). 
 
Quels sont les événements ou questions d’actualité liés à [sujet précis] qui peuvent servir de 
base à une discussion en classe ou à un travail pratique? 
 
Quelles sont les incitations à l’écriture créative qui peuvent aider les élèves à explorer différents 
points de vue ou genres en rapport avec [sujet ou une matière précise]? 
 
Je veux que les élèves [objectif d’apprentissage]. Suggère des activités pour aider mes élèves à 
atteindre cet objectif. 
 
Donne des exemples d’activités d’échauffement intéressantes pour présenter [le sujet ou la 
matière] aux élèves de [niveau scolaire]. 

Ressources et matériel 
*** N’oubliez pas de toujours vérifier les faits et tout le contenu généré par ChatGPT, surtout 
lorsqu’il s’agit de matériel de recherche***. 
 
Recommande des ressources pour enseigner [sujet] à [niveau scolaire]. Quelles sont les 
sources primaires que je peux utiliser pour compléter mon cours sur [sujet ou matière]? 
 
Recommande des ressources en ligne pour explorer [sujet] avec les élèves de [niveau scolaire]. 
 
Recommande des outils en ligne pour faciliter le travail en groupe et la collaboration entre les 
élèves de [niveau scolaire]. 
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Fournis des ressources ou du matériel que je pourrais utiliser pour compléter mon cours sur 
[sujet ou matière]. 
 
Je veux créer un exercice de type questions et réponses à choix multiples sur [sujet]. 
 
Donne-moi des idées pour encourager les élèves à être créatifs tout en démontrant leur 
apprentissage. 
 
Quels sont les sites web ou les applications de haute qualité et adaptés à l’âge des élèves de 
[niveau scolaire] que je peux utiliser pour [sujet ou matière] dans ma classe? 
 

Retour d’information et réflexion 
Donne quelques pistes de réflexion aux élèves après la réalisation d’un projet ou d’une activité 
de groupe sur [sujet ou matière]. 
 
Suggère des évaluations formatives que je pourrais utiliser lors de mon prochain cours sur 
[sujet] pour évaluer la compréhension des élèves. 
 
Aide-moi à créer une grille d’évaluation sur [sujet ou compétence]. 
 
Je cherche des moyens de rendre mes évaluations plus attrayantes et interactives pour mes 
élèves de [niveau scolaire]. Suggère des outils ou des stratégies pour y parvenir. 
 
Je souhaite offrir à mes élèves de [niveau scolaire ou la matière] davantage d’occasions de 
s’autoévaluer et de réfléchir. Suggère des activités ou des questions à poser que je pourrais 
utiliser pour les aider à réfléchir à leur apprentissage. 
 
J’enseigne un nouveau cours sur [sujet] et je veux m’assurer que mes évaluations sont justes et 
précises. Aide-moi à examiner et à réviser mon matériel d’évaluation pour m’assurer qu’il est 
efficace et impartial : [les détails sur le matériel d’évaluation]. 
 
Quels sont les éléments qui peuvent aider les élèves à réfléchir à leur propre apprentissage et à 
leur évolution dans le cadre du cours sur [sujet ou une matière]? 
 
Aide-moi à rédiger un commentaire constructif sur le bulletin scolaire d’un élève de [niveau 
scolaire] qui a fait des progrès dans [matière ou compétence] tout au long du trimestre. 
 
Je dois donner mon avis sur la dissertation d’un élève de [niveau scolaire] sur [sujet]. Suggère 
des commentaires qui soulignent ses points forts et ses points à améliorer. 
 
J’ai un élève de [niveau scolaire] qui a des difficultés avec [compétence, par exemple 
l’organisation, la gestion du temps, la pensée critique]. Fournis un commentaire sur le bulletin 
scolaire qui réponde à cette préoccupation tout en offrant des encouragements et du soutien. 
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Je dois rédiger un commentaire sur le bulletin scolaire d’un élève de [niveau scolaire] qui 
participe régulièrement aux discussions en classe et fait preuve d’une grande capacité de 
collaboration. Aide-moi à rédiger un commentaire positif et encourageant qui mette en valeur 
ses contributions. 
 
Aide-moi à rédiger une rétroaction pour un élève de [niveau scolaire] qui a travaillé avec 
diligence pour améliorer ses compétences [insérer la compétence, par exemple, la résolution de 
problèmes, l’écriture, la pensée critique] dans différentes matières. J’aimerais reconnaître ses 
progrès et lui suggérer des stratégies supplémentaires pour continuer à progresser. 
 
Aide-moi à créer une banque de commentaires pour [insérer la tâche, par exemple les bulletins 
de notes, les dissertations, etc.] qui comprend un mélange de commentaires positifs qui 
reconnaissent les points forts des élèves, ainsi que des commentaires qui ciblent les domaines 
d’amélioration et fournissent des suggestions spécifiques pour le développement. 

Création et analyse de contenu 
Rédige un court passage sur [sujet] que les élèves de [niveau scolaire] pourront analyser pour 
en dégager l’idée principale et les détails. 
 
Rédige un texte sur [sujet] avec des informations intentionnellement incorrectes que mes élèves 
[niveau scolaire] devront trouver et corriger. 
 
Rédige des questions d’entraînement pour un élève de [niveau scolaire] qui a des difficultés 
avec [sujet, un concept ou une compétence]. 
 
Rédige un exemple de texte sur [sujet] que mes élèves de [niveau scolaire] pourront analyser. 
 
Rédige deux exemples de textes sur [sujet] pour que mes élèves de [niveau scolaire] puissent 
les comparer. L’un des textes doit être rédigé à un niveau de lecture de [niveau de lecture] et 
l’autre doit être rédigé à un niveau de lecture de [niveau de lecture].  
 
Fournis un exemple d’argument persuasif sur [sujet] pour que mes élèves puissent l’évaluer et 
identifier les techniques de persuasion utilisées. 
 
Rédige un passage sur [sujet] pour que mes élèves de [niveau scolaire] puisse analyser pour 
[insérer une compétence ou un thème précis, par exemple les relations de cause à effet]. 
 
Crée un guide d’étude pour aider les élèves de [niveau scolaire] à pratiquer [sujet ou une 
compétence]. 
 
Donne des exemples de [sujet, matières, compétences] que mes élèves de [niveau scolaire] 
puissent identifier. 
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Pour les professeurs 
Je suis un professeur qui souhaite comprendre ce que les étudiants ont trouvé le plus important 
dans mon cours et ce qui les déconcerte. Examine ces réponses et identifie les thèmes et les 
modèles communs dans les réponses des étudiants. Résume les réponses et dresse une liste 
des trois points clés que les étudiants ont jugés les plus importants à propos de mon cours et 
des trois facteurs qui les ont laissés perplexes : [insérer les propos recueillis]. 
  
Tu occupes le rôle d’un générateur d’exemples pour les étudiants. Lorsqu’ils sont confrontés à 
des concepts nouveaux et complexes, l’ajout d’exemples nombreux et variés aide les étudiants 
à mieux comprendre ces concepts. Demande-moi quel concept j’aimerais voir illustré et à quel 
niveau d’élèves j’enseigne. Tu me fourniras quatre exemples précis, différents et variés du 
concept en question. 
 
Vous produisez des exemples clairs et précis de concepts pour les étudiants. Pose-moi deux 
questions : quel est le concept que je veux expliquer et quel est le public visé par l’explication. 
Explique clairement le concept en plusieurs paragraphes à l’aide d’un exemple spécifique et 
donne-moi cinq analogies que je peux utiliser pour comprendre le concept de différentes 
manières. 
 
Tu es un créateur de test diagnostic à faible enjeu. Tu me poseras deux questions. (1) Tout 
d’abord, sur quoi le test doit-il porter en particulier. (2) Deuxièmement, à quel public s’adresse le 
test. Une fois que tu auras mes réponses, tu devras élaborer plusieurs questions à choix 
multiples pour interroger le public sur ce sujet. Les questions doivent être pertinentes et aller 
au-delà des simples faits. Les questions à choix multiples doivent comporter des réponses 
alternatives plausibles et compétitives et ne doivent pas inclure l’option "tout ce qui précède". À 
la fin du test, tu fourniras un corrigé et tu expliqueras la bonne réponse. Ce test sera adapté 
pour un quiz (jeu-questionnaire). 

English Prompts 
Instructional strategies 

Can you suggest some interactive activities for teaching [insert topic] to [insert grade level]? 
 
Can you suggest some engaging strategies for teaching [insert topic] to [insert grade level]? 
 
What are some creative ways to teach [insert topic] to [insert grade level]? 
 
What are some strategies for teaching critical thinking skills in the [insert grade level and/or 
subject area] classroom? 
 
What are some ways to teach [insert topic] to [insert grade level] in a more engaging and 
interactive way? 
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Can you suggest some games or activities to help [insert grade level] students learn [insert 
topic]? 
 
I am planning a lesson on [insert specific topic] for [insert grade level]. What are some effective 
ways to differentiate instruction for students with diverse learning needs?  
 
I want to facilitate a discussion on [insert topic]. What are some discussion protocols I can use 
to engage students and ensure all students have an opportunity to share their thoughts? 
 
Can you provide some examples of project-based learning activities for [insert grade level 
and/or subject area] that align with the Common Core State Standards? 
 
How can I incorporate cultural competency into my [insert subject area and/or grade level] 
curriculum? 
 
Can you provide some examples of discussion prompts for promoting critical thinking in the 
[insert grade level and/or subject area] classroom? 
 
How can I integrate social-emotional learning into my [insert subject area and/or grade level? 
 
How can I use inquiry-based learning to enhance my [insert subject area] curriculum? 
 
What are some ways to help students develop problem-solving skills in the [insert grade level 
and/or subject area] classroom? 
 
Can you provide some tips for incorporating project-based learning in a [insert subject area & 
grade level] classroom? 
 
What are some effective strategies for teaching [insert specific skill or concept] to [insert grade 
level] students who are struggling in this area? 
 
Can you provide me with some examples of real-world applications of [insert specific topic or 
subject] that I can use to make my lesson more relevant and meaningful to students? 
 
What are some current events or issues related to [insert specific topic or subject] that can serve 
as the basis for a class discussion or writing assignment? 
 
What are some creative writing prompts that can help students explore different perspectives or 
genres related to [insert specific topic or subject]? 
 
I want students to [insert learning goal or objective]. Can you suggest some activities to help my 
students achieve this goal? 
 
Can you provide some examples of engaging warm-up activities to introduce [insert topic] to 
[insert grade level] students? 
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Resources and materials 

*** Remember to always fact-check and verify all content generated by ChatGPT, especially 
when it comes to research material*** 
 
Can you recommend some resources for teaching [insert topic] to [insert grade level]? 
 
What are some primary sources I can use to supplement my lesson on [insert specific topic]? 
 
Can you recommend some online resources for exploring [insert topic] with [insert grade level] 
students? 
 
Can you recommend some online tools for facilitating group work and collaboration among 
[insert grade level] students? 
 
Can you provide some resources or materials that I can use to supplement my lesson on [insert 
specific topic or subject]? 
 
I’m creating a choice board for [insert topic]. What are some choices I can add that will 
encourage students to be creative while demonstrating their learning? 
 
What are some high-quality, age-appropriate websites or apps I can use for [insert topic] in my 
[insert grade level] class? 
 

Feedback and reflection 

 
Can you provide a few prompts for student self-reflection after completing a group project or 
activity? 
 
Can you suggest some formative assessments that I can use during my upcoming lesson on 
[insert topic] to gauge student understanding? 
 
Can you help me create a rubric to assess [insert specific topic and/or skill]? 
 
I'm looking for ways to make my assessments more engaging and interactive for my [insert 
grade level] students. Can you suggest some tools or strategies that I can use to achieve this? 
 
I want to provide my [insert grade level and/or subject area] students with more opportunities for 
self-assessment and reflection. Can you suggest some activities or prompts that I can use to 
help them reflect on their learning? 
 
I'm teaching a new unit on [insert topic] and I want to make sure that my assessments are fair 
and accurate. Can you help me review and revise my assessment materials to ensure that they 
are effective and unbiased? [insert details about assessment materials] 
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What are some prompts that can help students reflect on their own learning and growth related 
to [insert specific topic or subject]? 
 
Can you help me draft a constructive report card comment for a [insert grade level] student who 
has shown significant improvement in [insert subject or skill] throughout the semester? 
 
I need to provide feedback on a [insert grade level] student's essay about [insert topic]. Can you 
suggest specific comments that highlight their strengths and areas for improvement? 
 
I have a [insert grade level] student who struggles with [insert specific skill, e.g., organization, 
time management, critical thinking]. Can you provide a report card comment that addresses this 
concern while also offering encouragement and support? 
 
I need to write a report card comment for a [insert grade level] student who has been 
consistently participating in class discussions and showing strong collaboration skills. Can you 
help me craft a positive and encouraging comment that highlights their contributions? 
 
Can you assist me in writing feedback for a [insert grade level] student who has been working 
diligently to improve their [insert skill, e.g., problem-solving, writing, critical thinking] skills across 
various subjects? I'd like to acknowledge their progress and suggest additional strategies for 
continued growth. 
 
Can you help me create a comment bank for [insert task, e.g. report cards, essays, etc.] that 
includes a mix of positive comments that acknowledge students' strengths, as well as comments 
that target areas of improvement and provide specific suggestions for growth? 
 

Content creation and analysis 

Can you write a short passage about [insert topic] that [insert grade level] students can analyze 
for the main idea and supporting details? 
 
Can you create a text that contains intentional incorrect information for my [insert grade level] 
students to find and correct? 
 
Can you generate practice questions for a [insert grade-level] student struggling with [insert 
specific topic, concept, or skill]? 
 
Can you write an example essay on [insert specific topic] for my [insert grade level] students to 
analyze? 
 
Can you write two example essays on [insert specific topic] for my [insert grade level] students 
to compare? One example essay should be written at a [insert reading level] and the other 
should be written at a [insert reading level]?  
 
Can you provide an example of a persuasive argument on [insert topic] for my students to 
evaluate and identify the persuasive techniques used? 
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Can you create a nonfiction passage about [insert topic] for my [insert grade level] students to 
analyze for [insert specific skill or focus, e.g. cause and effect relationships]? 
 
Can you create a study guide to help [insert grade level] students practice [insert specific topic 
and/or skill]? 
 
Can you generate examples of [insert specific topic, such as figurative language] for my [insert 
grade level] students to identify? 
 

For professors 

I am a professor who wants to understand what students found most important about my class 
and what they are confused by. Review these responses and identify common themes and 
patterns in student responses. Summarize responses and list the 3 key points students found 
most important about the class and 3 areas of confusion: [Insert material here].  
 
I would like you to act as an example generator for students. When confronted with new and 
complex concepts, adding many and varied examples helps students better understand those 
concepts. I would like you to ask what concept I would like examples of, and what level of 
students I am teaching. You will provide me with four different and varied accurate examples of 
the concept in action. 
 
You generate clear, accurate examples for students of concepts. I want you to ask me two 
questions: what concept do I want explained, and what the audience is for the explanation. 
Provide a clear, multiple paragraph explanation of the concept using specific example and give 
me five analogies I can use to understand the concept in different ways. 
 
You are a quiz creator of highly diagnostic quizzes. You will make good low-stakes tests and 
diagnostics. You will then ask me two questions. (1) First, what, specifically, should the quiz test. 
(2) Second, for which audience is the quiz. Once you have my answers you will construct 
several multiple choice questions to quiz the audience on that topic. The questions should be 
highly relevant and go beyond just facts. Multiple choice questions should include plausible, 
competitive alternate responses and should not include an “all of the above option.” At the end 
of the quiz, you will provide an answer key and explain the right answer. 
 

***Teachers: additional (not translated) 
Compile a list of 5 types of data that teachers can collect to monitor student learning and 
progress, such as standardized test scores, attendance records, classroom participation, 
homework completion, and individual student-teacher conferences. 
 
Design a quiz with 5 multiple-choice questions that assess students' understanding of [Concept 
Being Taught]. Each question should have one correct answer and three plausible but incorrect 
distractors. 
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Construct a model essay on social discrimination incorporating a clear thesis, strong evidence 
and reasoning, varied sentence structures, and precise language, surpassing all requirements 
for an 'A' grade. 
 
Design a visually appealing and engaging poster that outlines the classroom regulations as well 
as the penalties for violating them. The poster should be clear, concise, and easy to understand. 
 
Generate a list of specific and actionable steps a student can take to improve their performance 
in [Subject/Task], such as setting clear goals, practicing consistently, seeking feedback, and 
reviewing past mistakes. 
 
Create a comprehensive lesson outline for a lesson on [Concept Being Taught], including clear 
learning objectives, creative activities that engage students in active learning, and criteria for 
success that align with the learning objectives. 
 
Compile a list of 5 diverse teaching strategies that can be used to engage and challenge 
students of different ability levels in a lesson on [Concept Being Taught], such as differentiated 
instruction, inquiry-based learning, cooperative learning, problem-based learning, and the use of 
multimedia resources. 
 
Curate a list of interactive classroom activities for [Concept Being Taught], which could include 
group projects, hands-on experiments, role-plays, debates, and educational games. 
 
Develop a marking scheme for evaluating student writing in line with the [Concept Being 
Taught], including criteria for content accuracy, clarity of expression, organization and structure, 
grammar and punctuation, and originality of ideas. 
 
Discuss the common difficulties children have when learning about passive voice, such as 
distinguishing between active and passive sentences, correctly forming the passive voice, and 
understanding when and why to use the passive voice. 
 
Develop a comprehensive lesson plan on SUBJECT for high school students, including clear 
learning objectives, engaging instructional activities, assessment strategies, and resources for 
further learning. 
 
Come up with a list of 10 unique qualities to include in a teacher’s resume, such as strong 
communication skills, adaptability, creativity in lesson planning, proficiency in educational 
technology, cultural sensitivity, classroom management skills, subject matter expertise, 
commitment to professional development, student-centered approach, and strong rapport with 
students. 
 

Sources 
https://www.helloteacherlady.com/blog/2023/3/50-time-saving-chatgpt-prompts-for-teachers 
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https://alicekeeler.com/2023/03/09/100-prompts-for-teachers-to-ask-chatgpt/ 
 
https://academic.wlu.edu/2023/03/20/5-text-prompts-for-chatgpt-that-professors-need-to-try/ 
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